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Opening en inleiding door de voorzitter 

1. Het verslag van de vorige zitting (06/06/2023) werd goedgekeurd. De activiteit en dag rond
40 jaar milieuraad werd positief onthaald.

2. Dafne Bulcke heeft om persoonlijke redenen haar ontslag als lid van de milieuraad
aangeboden. We gaan dus op zoek naar een vervangster.

3. De schepen meldt ons dat de aanwervingsprocedure zowel voor de ‘deskundige energie en
klimaat’ als voor de ‘deskundige omgeving’ niet tot een aanstelling hebben geleid. Er moeten
dus opnieuw vacatures uitgeschreven worden.

1. Klimaatactieplan

Gegeven: 
Het klimaatactieplan opgemaakt door de WVI (West-Vlaamse Intercommunale) werd door alle 
deelnemende gemeenten goedgekeurd. Voor Nieuwpoort gebeurde dit op de Gemeenteraad 
van 16 februari 2023. 
Hierbij werd ook de opdracht gegeven aan de WVI om het duurzaam energie- en klimaatactieplan 
2030 in te dienen bij het Secretariaat van het Burgemeestercovenant van de Europese Commissie. 
We bekijken deze avond een eerste reeks maatregelen uit het plan, nl.: de overkoepelende 
maategelen en de mitigatiemaatregelen binnen de stad zelf. 

Voor wat betreft het beleid, hebben we te kampen met een gebrek aan regie en coordinatie. 
Gezien er nog geen deskundige is, is er niemand die dit plan gepast kan regiseren, opvolgen en 
uitwerken voor de stad. 

Een van de speerpunten is iedereen sensibiliseren en informeren. Nieuwpoort krijgt hiervoor 
steun van DVV energiehuis Westhoek en zal een Info- en energieavond en klimaattafels 
organiseren op 21 februari 2024 in de City. De schepen meldt ons ook dat de WVI alsnog bereid 
is om de komende 2 jaren de communicatie rond het plan op zich te nemen. Dat is toch al een 
stap voorwaarts. 
De stad zou zich kunnen laten inspireren door de acties in Koksijde en ook geregeld een Info-blad 
of specifieke extra bijlage bij of een aparte editie van NUS uitgeven. 
De schepen meldt ons dat vele zaken ook al lopende zijn en andere in de komende begroting 
zullen voorzien worden. 

Opmerkingen: 

• Waarom geen intergemeentelijke coördinator? De stad heeft gehoopt om zelf iemand te
hebben, wat jammer genoeg niet gebeurd is. De raad vraagt of deze alsnog kan ingevuld
worden?

• Geen toetsing budgetten MJP 20-26? Er zal wel een toesting gebeuren doch geen extra,
enkel de wettelijk voorziene.

Mitigatiemaatregelen: 
Alternatieve energieproductie: 



• Er komen zonnepanelen op het hoogste dak van de vismijn die uitgebaat zullen worden
in eigen beheer en in eerste instantie ter dekking eigen verbruik. Er liggen ook al panelen
op de nieuwe Zathe, het zembad en de bestaande sporthal. Er wordt ook gedacht aan het
dak van de nieuwe sportzaal. Het dak van het Centrum Isara is ongeschikt hiervoor. Het
dak van de oude Zathe, huidog Sociaal Huis wordt in het kader van de studie tot eventuele
herbestemming (zie verder) in beraad gehouden.

• Er wordt opgemerkt dat zonnepanelen alleen productie leveren bij daglicht, liefst bij zon.
Het grootste deel van het verbruik, behalve bij bedrijven, situeert zich echter daarbuiten.
Er moet dus ook aan andere alternatieven gedacht worden. Kleinschalige windmolens zou
een mogelijke oplossing kunnen zijn.

VerLEDding en beperking energieverbruik: 

• De dead line voor de algemene verLEDding tegen 2030 wordt misschien moeilijk gehaald.

• Bijkomend wordt ook de verlichting in en van de gebouwen verLED.

• Oude gebouwen zullen worden afgestoten nadat het nieuwe administratief centrum er
is. Er zal een evaluatie gebeuren welke gebouwen voor wat gebruikt worden.

• In het kader van SURE 2050 zal er geïnvesteerd worden in vernieuwing met het doel de
gebouwen energiezuiniger te maken (e.g. zewembad en aanpassen aan nieuwe
technologieën).

• De stad heeft al jaren contracten met een energieleverancier voor 100% groen stroom.

Mobiliteit en vloot: 

• De stad zal aan personeel met langlopende contracten een fietslease aanbieden.

De noodambtenaar was bedoeld om de milieuambtenaar te ontlasten en werd niet weerhouden 
omwille van het opdelen van de functie van milieuambtenaar. Kan deze visie nog langer 
gehandhaaft worden? 

2. Open milieuraad 2024

Gegeven: 
Tijdens het jaar werd een open milieuraad voorgesteld rond het thema bijen en hoornaar. Dit 
werd om praktische redenen uitgesteld tot voorjaar 2024. 
Gezien we echter nog steeds geen zicht hebben op een milieuambtenaar zou ik durven 
voorstellen om deze activiteit verder uit te stellen tot dit opgelost is. We bepalen het thema dan 
in functie van de periode. 

Het thema “bijen en hoornaar” zouden we intern kunnen behandelen en als het artikel in NUS 
laten verschijnen. 
We vernemen dat de procedure om een nest hoornaar te melden dient te gebeuren via 
VespaWatch (door Stad betaald) NIET via Brandweer (betalend). De melding moet evenwel 
steeds van de eigenaar zelf te komen. VespaWatch kan immers niet optreden op privaat terrein 
zonder toelating van de eigenaar. 

Besluit: 
De open milieuraad wordt uitgesteld tot nader te bepalen datum. Onze deskundige NME kijkt na 
om een artikel te laten opstellen omtrent de bijen en hoornaar tegen begin 2024. 
Er zou ook nagekeken worden of de lokdozen kunnen gesponsord worden. 



3. Intentieverklaring milieuraad

Gegeven: 
2024 is een verkiezingsjaar. Dat wil zeggend dat ook de huidige milieuraad herkozen moet 
worden indien het nieuwe beleid het behoud ervan zal weerhouden. Teneinde hen hiervoor te 
motiveren is het verstandig de mogelijke beleidsmakers over onze doelstellingen te informeren. 
Dit zouden we doen via een intentieverklaring. Dit zou ik laten begeleiden door een promo-artikel 
in NUS om ook de burger hiervoor warm te maken en ons draagvlak daar te vergroten. 

Besluit: 
De leden zijn ervan overtuigd dat de raad zou moeten blijven bestaan en staan achter het idee 
om dit te promoten ook naar de burger toe. Ze zullen elk individueel brainstormen over dit 
onderwerp en hun ideeën overmaken aan de voorzitter tegen eind 2023. 

• Inhoud intentieverklaring

• Promoartikel NUS

• Hoe de burger en bijkomende verenigingen betrekken?

• Hoe jonge mensen aantrekken?

Er werd ook geopteerd om de statuten aan te passen en vooral een versoepeling in te voeren 
inzake de verdeling van de leden over M/V. De voorzitter ziet na wat de wettelijke verplichtingen 
daaromtrent zijn. 

4. Life DUNIAS

Gegeven: 
Life DUNIAS staat voor “DUNe restoration by tackling Invasive Alien Species” wat zoveel betekent 
als “herstel van duinen door het verwijderen van uitheemse woekerplanten”. Duingebieden 
worden onder handen genomen en ontdaan van deze struikachtige exoten. Detail van de acties 
zijn te vinden op volgende link: https://www.natuurenbos.be/lifedunias. 
Een van de acties is sensibilisatie van gemeentes onder meer door het uitgeven van lijsten met 
te gebruiken plantgoed op het openbaar domein en een engagement van hen inzake hun aanpak 
van woekerplanten. 
Er werd opgemerkt dat in het pakket “klimaatboom” o.a. het Amerikaans krentenboompje 
aangeboden wordt. Dit lijkt ons op het eerste gezicht een exoot. 

Besluit: 
Wij zouden het stadsbestuur willen voorstellen om zich aan deze lijst te willen binden en geen 
invasieve soorten meer te gebruiken op openbare plantsoenen en in parken. We vragen van hen 
een engagement om de bestaande exoten stelselmatig tijdens onderhoud van de perken te 
rooien en te vervangen door inheemse soorten volgens de lijst van ANB. 
Bovendien zouden we voorstellen om ook de inwoners en tweede-verblijvers via een campagne 
te sensibiliseren dit ook te doen in hun private tuinen. Ook om geen exoten aan te bieden in de 
klimaatboomactie (e.g. Krentenboom). 
De vraag werd gesteld aan ANB of er probleemgevallen zitten in de pakketten “klimaatboom” en 
“behaag je tuin”. 

https://www.natuurenbos.be/lifedunias


Bijvoeging post vergadering: 
Ondertussen is dat antwoord ontvangen (Bijlage C). De Honingboom (Styphnolobium japonicus) 
en het Amerikaanse krentenboompje (Amelanchier lamarckii) zijn mogelijke probleemgevallen 
en kunnen invasief zijn. De rest van de aangeboden soorten zijn, alhoewel soms exoot, niet 
problematisch. We noteren ook uit het antwoord dat er een charter gepresenteerd wordt aan 
de kustgemeentes. Nieuwpoort zou in 2024 gepland zijn. 

5. Fair trade

Stand van zaken: 
1. Er werd positief gereageerd op het feit dat er fair rade koffie en fruitsap werd geschonken

op de bloembol-actie.

2. Ook wordt er fair trade dranken aangeboden in Westfront en koffie in de Zathe. Ook het
geschenk bij activiteiten in het zwembad bestaat uit fair trade producten.

3. Op 17 november wordt een Infostand opgesteld op de vrijdagmarkt.

6. Varia

1. De jaarlijkse activiteit van Natuurpunt-Westkust in het kader van de Dag van de Natuur gaat
door op 25 november 2023. Afspraak in de Oostvoorduinen.

2. Ter herinnering aan de via mail verspreide Info: 05 december is er voordracht over de StaVaZa
inzake natuurherstel in het Belgische deel van de Noordzee. Zie bijlage A.

3. Er wordt terug een cursus voor beginnende imkers ingericht. Start in december 2023. Zie
detail op de flyer in bijlage B.

4. We plannen de uitreiking Groene Pluim op 24 januari 2024. Er zijn voorlopig nog geen
genomineerden aangemeld. Ondervoorzitter en voorzitter zullen wat bijkomende promo
voeren.

5. De Grote Schelpenteldag gaat door op 23 maart 2024. De details zullen ten gepaste tijde
verspreid worden.

6. Er wordt aangekaart dat het aanbod openbare toiletten ontoereikend is. Met zeeklassen is
het soms moeilijk om toegankelijke toiletten te vinden. Dit noopt hen dikwijls tot wildplassen.

De secretaris a.i., 

Marie-Ange Loones 

De voorzitter, 

Alain Maes



Bijlage A 
aan verslag zitting milieuraad dd. 14/11/2023 

Anderhalf jaar na het kick-off event ‘Natuurherstel in het Belgische deel van de Noordzee’ nodigt de 
dienst Marien Milieu u graag uit voor een stand van zaken. Welke stappen zijn er ondertussen gezet 

om de biodiversiteit in de Noordzee te beschermen en te herstellen? Wat staat er de komende 
maanden te gebeuren op het vlak van natuurherstel en visserijmaatregelen en welke obstakels resten 

er nog om grootschalig natuurherstel te kunnen uitrollen? U komt het te weten op 5 december in 
Brugge. 

Programma 

Onthaal vanaf 9.15u 

Sessie 1: Natuurherstel 

Sessie 2: Visserijmaatregelen 

Sessie 3: Bottlenecks voor snelle en grootschalige uitrol van natuurherstelprojecten 

Met muzikale begeleiding door The Almost Swinging Jazz Band 

En broodjeslunch 

Einde voorzien om 13u 

Wanneer? Dinsdag 5 december 2023, 9.15u-13u 

Waar? Radisson Blu Hotel, Frank Van Ackerpromenade 17, 8000 Brugge 

De voertalen van het event zijn Nederlands en Engels (zonder simultaanvertaling). 

Inschrijven kan via https://appsm.health.belgium.be/ords/03/f?p=FORMS_EXT:8000::::::  , tot en met 
26 november 2023. 

We hopen u te ontmoeten in Brugge! Aarzel niet om deze uitnodiging verder te verspreiden binnen 
uw organisatie. 



Bijlage B 
aan verslag zitting milieuraad dd. 14/11/2023 



Bijlage C 
aan verslag zitting milieuraad dd. 14/11/2023 

Van: Strubbe Reinhardt reinhardt.strubbe@vlaanderen.be

Onderwerp: RE: Invasieve exoten ?

Datum: 28 november 2023 om 13:58

Aan: Alain Maes alainrp.maes@outlook.be

Kopie: 

Dag Alain,

bedankt om ons deze vraag voor te leggen!
Vanuit LIFE DUNIAS willen we graag een charter voorleggen aan alle kustgemeentes
om niet langer in te zetten op woekerplanten in hun plantgoed.
Dit werd al gepresenteerd aan enkele gemeentes aan de Oostkust, die hier positief op
reageerden.
Vermoedelijk zullen we dit charter volgend jaar aan gemeente Nieuwpoort voorleggen.

De meeste van onderstaande soorten zijn ok (soms uitheems, maar niet invasief).
Maar, Amerikaans krentenboompje is een soort die er beter uitgehaald wordt. V an deze
soort weten we dat ze zich wel degelijk invasief kan gedragen en kan ontsnappen in de
vrije natuur.
Honingboom ken ik niet, maar zou ik ook met enige voorzichtigheid beoordelen. De
soort is in Noord-Amerika blijkbaar invasief. Zie ook volgende fiche:
Styphnolobium_japonicum2012NCREPMT-1.pdf (bugwoodcloud.org)

Groeten,

Reinhardt


